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朝陽科技大學
099學年度第1學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	2336
	Course Number
	2336

	授課教師
	孫彰良
	instructor
	SUN,CHANG LIANG

	中文課名
	老人服務事業概論
	Course Name
	Introduction to Silver Industry

	開課單位
	老人服務事業管理系(四日)一A
	Department
	

	修習別
	必修
	Required/Elective
	Required

	學分數
	3
	Credits
	3

	課程目標
	本課程讓學生瞭解老人之生活需求及各種不同領域之老人服務事業的現況，以利同學未來就業之選擇。


	Objectives
	The course will make students recognize the needs of senior citizen’s life  and several fields of senior citizen service’s present situation, in order to help them make a good choice for their employment in future.



	教材
	「搶占2億人市場：新老年 新商機 新力量

」，Ken Dychtwald著，藍鯨出版，2005.5。

「抓住3000億老人商機」，李文龍著，知本家出版，2003.8。

博報堂生活綜合研究所（2007），林冠汾譯，《搶佔熟零市場  最有購買力新興族群引爆10大商機》，台北：臉譜出版。

徐業良（2008.3），《老人福祉科技與遠距居家照護技術》台北：滄海。

陳年等（2008.12），《老人服務事業概論》，台北：威仕曼文化。

其他於開課時另行通知。
	Teaching Materials
	National association for elderly (2008). Handbook of Care Services Training. Taipei:MOI.

National association for elderly (2008). Handbook of Social Work. Taipei:MOI.



	成績評量方式
	1.專題報告30%  2.期中考35%  3.期末考35%。
	Grading
	1.Presentaion 30%  2.Midterm Exam 35%  3.Final Exam 35%

	教師網頁
	

	教學內容
	隨著高齡人口的增加，銀髮產業的領域與內涵也隨之擴大。本課程以老人福利為基礎，再論及其他各種銀髮產業。各項銀髮產業的闡述除讓同學能理解其內涵外，亦期待同學能自其中找尋出自己未來欲發展之方向。
	Syllabus
	This course will teach Taiwan’s social welfare of the elderly, and introduce the silver industry. The silver industry contains many domains of the elderly life. I hope students could research the industry they interested.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

